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Dr. Djaballah en dr. Veldman. 
  
De ontkerkelijking is groot in Canada. Toch neemt in het Franstalige deel van het 
land het aantal kerken met een gereformeerde belijdenis voorzichtig toe. Dat is 
mede het resultaat van het werk aan een kleine theologische faculteit in de stad 
Montreal. Daar doceren dr. Amar Djaballah en dr. M. Veldman. De twee zijn kort in 
Nederland voor lezingen voor de Stichting Evangelisatie Canada en gesprekken. 

Het aantal protestantse kerken in Franstalig Canada is heel klein. De meeste 
gemeenten zijn bovendien jong, zegt dr. Djaballah. „Je zou kunnen zeggen dat er 
van 1970 tot 1985 een soort revival heeft plaatsgevonden. De kerken die er nu zijn, 
zijn veelal toen ontstaan. Het gaat vooral om charismatische en evangelicale 
groepen.” De groei was destijds vooral afkomstig van Haïtianen en meer recent van 
Afrikanen die zich in de provincie Québec vestigden. 

Het feit dat de kerken zo jong zijn, heeft positieve kanten, benadrukt dr. 
Djaballah. „Er is weinig strijd over verschilpunten. De traditie speelt een beperkte 
rol. Wat Gods Woord zegt is leidend. De Bijbel staat centraal.” 

Het feit dat de kerken geen lange traditie kennen, biedt openingen, stelt de leider 
–decaan– van de theologische evangelicale faculteit van de Acadia Universiteit. 
„Onze faculteit wordt bezocht door studenten van wie er velen voorganger zijn of 
worden. Ze krijgen hier onderwijs in de gereformeerde geloofsleer. Ze horen over 
de gereformeerde belijdenisgeschriften. Het is al verschillende keren gebeurd dat 
een student daardoor gegrepen werd en tijdens zijn studie overtuigd raakte van de 
waarheid van het Bijbelse onderwijs. Er is een student geweest die zijn scriptie 
over de verbonden schreef. Hij baseerde de inhoud ervan vooral op de Bijbel, niet 
op de belijdenisgeschriften. Het was een wonder om te zien dat hij vanuit de 
Schrift in grote lijnen de gereformeerde verbondsleer vertolkte in zijn scriptie.” 



Zo’n student houdt dat niet voor zichzelf, maar neemt die kennis en die boodschap 
mee naar zijn eigen gemeente of land, ziet dr. Djaballah. „Zo wordt Gods Woord 
verspreid.” „Daar zien we het werk van de Heere in”, vult dr. Meine Veldman aan. 
Hij is docent systematische theologie aan de faculteit en ook predikant. De post 
van dr. Veldman –zoon van ds. �K. Veldman uit Nederland– wordt voor een periode 
van vijf jaar gesteund door de Stichting Evangelisatie Canada.  

Dr. Djaballah kan voorbeelden noemen van studenten die het zaad verder hebben 
gebracht. „We hebben een student aan onze faculteit gehad die bisschop is van een 
inlandse kerk in Afrika. Hij had veel kerken onder zijn verantwoordelijkheid. Ook 
hij nam de kennis van de gereformeerde geloofsleer mee naar zijn woonplaats.” 

Studenten die eenmaal gegrepen zijn door de reformatorische geschriften en de 
Bijbelse geloofsleer vragen dr. Djaballah en dr. Veldman om meer. „Ze zoeken 
verdieping. Dat is bemoedigend. Dat geeft hoop.” 

Ook onder charismatische voorgangers in Canada is er vraag naar verdieping, 
constateert dr. Djaballah. „Ze hebben in hun eigen kerk alles wel gehad. Als wij 
hun een goede opleiding kunnen aanbieden, werkt dat door. Hier ligt een kans voor 
onze faculteit.” Dr. Veldman: „Er is bij die groepen behoefte aan meer inhoud en 
diepgang.” 

De circa 120 studenten aan de Faculté de Théologie Évangélique Université Acadia 
(fteacadia.ca) komen uit onder meer Canada, Haïti, de Verenigde Staten en 
Libanon. „Ze zijn vooral afkomstig uit Franstalige landen.” Een derde van de 
deelnemers studeert voltijds. 

Tijdens het gesprek komt bij dr. Djaballah het idee naar boven dat de faculteit 
(fteacadia.ca) eigenlijk ook erg interessant is voor Nederlanders. „Ze studeren in 
een modern land; aan een goede opleiding.” Omdat het overgrote deel van de 
colleges in het Frans wordt gegeven, is een goede kennis van die taal wel 
noodzakelijk. 

 
 

Dr. Amar Djaballah 

Dr. Djaballah is geboren in Algerije. „In een gewone moslimfamilie. Niet heel 
orthodox.” 

Als tiener liep hij met vragen over tal van onderwerpen. Puur uit interesse volgde 
hij een cursus over het christendom. „Het was spirituele belangstelling.” 

Een paar jaar later kwam hij in contact met leden van een kerk in Constantine. 
„Die organiseerde zomerkampen voor de jeugd. Ik kreeg toen zo veel respect voor 
de leiding van het kamp. Ik dacht: Zij zijn helemaal uit Canada en de Verenigde 
Staten hiernaartoe gekomen om die boodschap te verspreiden, dan moet er wel 
iets waardevols in zitten.” 



Er volgde een zoektocht „naar de waarheid” van maanden en maanden. „Ik las in 
de Koran en de Bijbel. Al die tijd had ik geen rust. Ik bad dag en nacht om licht. Of 
God Zich zou willen openbaren en de waarheid tonen.” 

Op een dag –„ik weet het tijdstip en de plaats nog precies”– werd alles voor 
Djaballah opgelost. Hij was toen bijna zeventien. „God openbaarde Zich zo 
kennelijk. Er kwam ook vrede in mijn hart. Ik was ervan overtuigd dat Jezus de 
enige Zaligmaker is en God de Enige Ware.” 

Er volgde een moeilijke tijd. Zijn familie begreep hem niet. De directeur van zijn 
middelbare school sprak hem vermanend toe. „Hij zei dat ik gehersenspoeld was.” 

Djaballahs ouders dachten dat hun zoon voor het christendom had gekozen omdat 
hij te weinig kennis van de islam had. „Ze stuurden me daarom naar de hoofdstad 
Algiers, om de inhoud van de islam te bestuderen. Ik heb er ook een aantal 
�positieve kanten van de islam leren kennen, zoals veel aandacht voor gezin en 
familie, de integriteit die vooropstaat en opofferingsgezindheid.” 

In de jaren zestig verhuisde Djaballah met zijn ouders naar Frankrijk. Hij studeerde 
er aanvankelijk wis- en natuurkunde in Straatsburg. „Later werd het meer de 
filosofie van de logica.” Daarna stapte hij over naar de Sorbonne Universiteit in 
Parijs. Waar hij uiteindelijk bij theologie terechtkwam.  

In 1976 verhuisde hij naar Canada. Hij was er onder meer tien jaar docent aan het 
behoudende Toronto Baptists Seminary. Na tien jaar klonk de roep om naar 
Montreal te komen. Daar geeft dr. Djaballah sinds twintig jaar les.  

Dr. Djaballah schreef een aantal boeken. Zijn boeken over Bijbelexegese en over 
de islam trokken de aandacht. Vooral ”Gelijkenissen vandaag” (”Paraboles 
aujourd’hui”) kreeg positieve reacties. Ook ”Jezus en de islam” trok de aandacht. 

 
 

Stichting Evangelisatie Canada 

In het Franstalige deel van Canada zijn weinig Bijbelgetrouwe protestanten te 
vinden. De Stichting Evangelisatie Canada probeert daar vanuit Nederland 
verandering in te brengen door Bijbelgetrouwe predikanten en instellingen te 
ondersteunen. Deze en volgende week is er een aantal avonden ten bate van de 
stichting georganiseerd. Op deze zendingsbijeenkomsten spreekt dr. Amar 
Djaballah. Hij wordt vertaald door dr. M. Veldman. 

Dr. Djaballah vertelt over zijn werk in Canada, maar ook over zijn overgang van de 
islam naar het christendom en hoe christenen volgens hem met moslims dienen om 
te gaan. 

Dr. Djaballah sprak deze week in Elspeet en Opheusden. Er volgen nog lezingen in 
Waddinxveen (maandag in het kerkgebouw van de hersteld hervormde gemeente, 



Dorpsstraat), Genemuiden (dinsdag, in het Hervormd Centrum) en Wezep 
(donderdag in de Bethelkerk). Aanvang 19.30 uur. 

Dr. Djaballah en dr. Veldman zijn ook in Nederland om meer vorm te geven aan 
een stichting die de twee recent hebben opgericht. De stichting wil wereldwijd het 
Evangelie verkondigen door het vertalen en heruitgeven van werken van 
Nederlandse hoogleraren als Bavinck.  
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